
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 40

от извънредно заседание, състояло се на  16. 09. 2008 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Бойчо Кулински, Мая Вапцарова, доц. д-р Райна Николова, 
Мария Стефанова, , акад. Людмил Стайков, Милен Вълков, Стефан Димитров
ОТСЪСТВАЛИ: Доц. д-р Маргарита Пешева, доц. д-р Лилия Райчева

Начало на заседанието  11.00 часа, водено от Мария Стефанова и.д. председател на 
СЕМ, експерт протоколист - Вера Данаилова 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Разглеждане на Проект на становище относно ЗИД на ЗРТ.
2. Проект на писмо до Председателя на НС.

• Бележки по проекта на писмото от доц. д-р Лилия Райчева.
3. Предложение от доц. д-р Лилия Райчева за срещата на ЕПРА.

Мария Стефанова подложи на обсъждане Дневния ред.

СЕМ прие   със 7 /седем/ гласа «за»     Дневения ред без изменения и допълнения. 

Първа точка
Разглеждане на Проект на становище относно ЗИД на ЗРТ.
Веселина Петрова прочете вариант за текст на Декларацията. Членовете на СЕМ се 
запознаха със следния текст:

“Съветът  за  електронни  медии  представи  свое  становище  по  Закона  за 
изменение  и  допълнение  на  Закона  за  радиото  и  телевизията  (ЗРТ),  изработен  в 
работна група в Министерството на културата на 16 юни 2008 година. Внесеният в 
Народното събрание от Министерския съвет нов законопроект, не е съгласуван със 
СЕМ  по  член  58,  ал.  3  от  Устройствения  правилник  на  МС  и  на  неговата 
администрация. 

В съответствие с правомощията на Съвета за електронни медии, посочени в 
разпоредбата на чл. 32, ал.2 от ЗРТ,  изразяваме следната позиция: 

СЕМ смята,  че  така  предложеният  законопроект  не  защитава  обществения 
интерес,  тъй като при цифровизацията се пренебрегва програмното съдържание за 
сметка на технически параметри и търговски условия.

Медийният  плурализъм  налага  конкурсното  начало  при  определянето  на 
програми за разпространение от операторите на мултиплекси.

На  следващо  място,  СЕМ  смята,  че  в  предложения  законопроект  на 
председателя на СЕМ са предоставени нови правомощия, които нарушават принципа 
на колегиалност, залегнал в чл. 36, т.1 от ЗРТ.
Надяваме  се  да  ни  бъде  предоставена  възможност  да  изразим  подробно 
съображенията си преди приемането на Закона за изменение и допълнение на Закона 
за радиото и телевизията, така както е предвидено в действащия ЗРТ.
Декларацията е приета на заседание на СЕМ на 16.09.2008 г.“
След дискусия, членовете на СЕМ се обединиха и приеха 
Окончателен вариант на декларацията: 
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“Съветът за електронни медии представи свое становище по Закона за изменение и 
допълнение на Закона за радиото и телевизията (ЗРТ), изработен в работна група в 
Министерството на културата на 16 юни 2008 година. Внесеният в Народното 
събрание от Министерския съвет нов законопроект, не е съгласуван със СЕМ по реда 
на чл. 58, ал. 3 от Устройствения правилник на МС и на неговата администрация. 
В съответствие с правомощията на Съвета за електронни медии, посочени в 
разпоредбата на чл. 32, ал.2 от ЗРТ, изразяваме следната позиция: 
Така предложеният законопроект не защитава обществения интерес, тъй като при 
цифровизацията се пренебрегва програмното съдържание за сметка на технически 
параметри и търговски условия. 
Медийният плурализъм налага конкурсното начало при определянето на програми за 
разпространение от операторите на мултиплекси. 
На следващо място, СЕМ смята, че в предложения законопроект на председателя на 
СЕМ са предоставени нови правомощия, които нарушават принципът на 
колегиалност, залегнал в чл. 36, т.1 от ЗРТ. 
Надяваме се да ни бъде предоставена възможност да изразим подробно 
съображенията си преди приемането на Закона за изменение и допълнение на Закона 
за радиото и телевизията, така както е предвидено в действащия ЗРТ. 
Декларацията е приета на заседание на СЕМ на 16.09.2008 г.”

СЕМ  прие с  6  /шест/  гласа  «за»  и  1  глас  «въздържал  се»  /Мария  Стефанова/ 
окончателния  текст  на  Декларация  във  връзка  със  Законопроекта  за  изменение  и 
допълнение на ЗРТ.

Втора точка 
Проект на писмо до Председателя на НС.
Веселина Петрова докладва проекта за писмото:

“Съветът за електронни медии на заседание на 15.09.2008 г. обсъди постъпила 
в  СЕМ  покана  от  Комисията  по  гражданско  общество  и  медии  за  участие  в 
обсъждането  на  Закон  за  изменение  и  допълнение  на  Закона  за  радиото  и 
телевизията. 

Съветът  изразява  несъгласието  си  с  внесения  от  Министерския  съвет  в 
Народното събрание законопроект. СЕМ не е получавал, не е обсъждал и  не е давал 
становище по него в съответствие с разпоредбата на чл. 32, ал.1, т. 4 от ЗРТ. 

СЕМ смята, че този вариант на ЗИД на ЗРТ не защитава обществения интерес, 
тъй като при цифровизацията се пренебрегва програмното съдържание за сметка на 
техническите параметри. 

По този начин се застрашава  принципът на медийния плурализъм – един от 
основополагащите  принципи  на  европейското  право  и  практика,  утвърден  и  в 
Решение № 7 от 1996 г. на Конституционния съд на Република България.

СЕМ е сериозно обезпокоен и от неизпълнението на разпоредбата на чл. 29, 
ал.1 от ЗРТ относно обновяването на състава на Съвета с двама негови членове от 
парламентарната квота. Този факт е прецедент за медийния регулатор от създаването 
му досега. 

Забавянето  на  изменението  на  Закона  за  радиото  и  телевизията  и  на 
обновяването на състава на СЕМ с близо една година възпрепятстват нормалното 
развитие  на  медийната  регулация  и  не  допринасят  за  защитата  на  интересите  на 
зрителите.

Уважаеми господин Пирински,
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Посочените обстоятелства  дават основание на СЕМ да поиска спешна среща с 
Вас, за да обсъдим изложените проблеми.”

СЕМ прие с шест гласа «за» и 1 глас «въздържал се» /Мария Стефанова/ 
окончателния текст на Писмо до г-н Георги Пирински председател на 40-то Народно 
събрание на Република България.

Трета точка
Съветниците  се  запознаха  с  Докладната  записка  на  доц.  Лилия  Райчева,  която 
предложи в делегацията на СЕМ за срещата на ЕПРА в Дъблин да бъде включена  и 
г-жа Мая Вапцарова, с която са участвали през юли т. г. в Брюксел в работната среща 
на регулаторните органи за аудио-визуални медийни услуги. Следващата среща ще 
се състои в края на ноември и ще бъде полезно г-жа Вапцарова да бъде запозната с 
проблемите, разисквани на срещата на ЕПРА.  
Мая Вапцарова   предложи в делегацията за срещата на ЕПРА да бъдевключен и 
акад. Людмил Стайков.
СЕМ реши със 7/ седем/ гласа «за» в делегацията на СЕМ за предстоящата среща на 
ЕПРА в Дъблин да бъдат включени Мая Вапцарова и акад. Людмил Стайков. 

 Материали приложени към Протокол № 40 от 16.09.2008 г. 

1. Дневен ред
2.Проект за писмо до Председателя на НС г-н Георги Пирински
3. Проект за СТАНОВИЩЕ
4. докладна записка от доц. Лилия Райчева 

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ

Бойчо 
Кулински

Лилия Райчева отсъства

    
Людмил 

Стайков
Маргарита 

Пешева
отсъства

     
Мая Вапцарова Милен Вълков

     
Райна 

Николова 
 Стефан 

Димитров
Мария 

Стефанова 
     

и.д. Председател 
   на СЕМ
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